

Anlage 2	Persönliches Wahlprogramm
Name: <u>Quadras</u> Vorname: <u>Merwyn</u>	<i>Ihr Wahlvorschlag kann ein persönliches Wahlprogramm beinhalten. Das Wahlprogramm wird nach Prüfung und Annahme der Wahlvorschläge durch ortsüblichen Aushang sowie auf der Wahlwebseite veröffentlicht.</i>
Mein Wahlprogramm: (DEUTSCH VERSION UNTEN) Election program, in cooperation with other candidates of the left list: 1) Cheap coffee for all: Establishment of AStA cafes that are not profit-oriented and that offer space for student exchange. 2) 15 euros minimum wage for all university employees and people who work on campus - from HiWis to cleaners! We also demand the support of the TVStud - a collective agreement for student employees and the support of the student union for the unionisation of all employees and students. 3) Study how you want! i) Abolish compulsory attendance ii) Abolish progress / ECTS checks! iii) Support hybrid formats 4) Stand against tuition fees, even when they are called something else: Abolish the contribution to administrative costs. 5) Extend and maintain the semester ticket: We demand a further reduction of the 49€ - ticket valid in all of Germany, like the one for elementary and high school pupils. 6) Expand the Mensa! We demand a price reduction, an extension of the vegetarian and vegan options and the extension of the opening hours – even for a possibility in the evening! We also support the preservation and renovation of the Mensa. 7) Improve student housing: Expand offerings of the Studierendenwerk dormitories. We want a rent cap for halls of residence. The student body should initiate a campaign for social housing and support political initiatives that advocate a social housing policy. 8) Unbureaucratic aid for students affected by poverty: Establish a permanent aid fund for students in financial need. 9) Active against the right, racism and anti-Semitism: creation of a new AStA department for anti-fascism and anti-racism. Furthermore, continue to support and expand feminist and queer structures, orgs and educational workshops. 10) More offers & more funding for Mental Health at the university. The PPB is for emergencies, but is overwhelmed and backlogged. Months long waiting times, when urgent help is required, are too much! We demand an expansion of the psychological counselling centre. 11) Create incentives for international students to learn German: Introduce free CP for german courses, in study programs where such an option (to have german credits as part of the degree) is not possible. 12) Abolishment or relaxation of the blocked account requirement for foreign students.	

Wahlprogramm, in Zusammenarbeit mit anderen Kandidaten der Linksliste:

- 1) Günstiger Kaffee für alle: Einrichtung von AStA-Cafes, die nicht profitorientiert sind und Raum bieten für studentischen Austausch.
- 2) Bessere Arbeitsbedingungen für Hilfskräfte! 15 Euro Mindestlohn für alle Angestellten der Universität und Menschen, die auf dem Campus arbeiten - Von den HiWis bis zu den Reinigungskräften! Fordern wir auch die Unterstützung des TVStud - Einführung eines Tarifvertrags für studentisch Beschäftigte
- 3) Studier doch wie du willst! i) Anwesenheitspflicht bei Veranstaltungen abschaffen!
ii) Fortschrittskontrollen abschaffen! iii) Hybrider Vorlesungsbetrieb
- 4) Konsequenz gegen Studiengebühren, auch wenn sie sich anders nennen: Abschaffung des Verwaltungskostenbeitrags.
- 5) Semesterticket erweitern und erhalten: Wir fordern eine Vergünstigung des 49€ Tickets, wie die der Schüler.
- 6) Mensa Angebot erweitern: Wir fordern eine Preissenkung, Erweiterung des vegetarischen & veganen Angebots und die Verlängerung der Öffnungszeiten - für ein Angebot abends! Wir setzen uns klar für den Erhalt und Sanierung der Mensa ein.
- 7) Studentisches Wohnen verbessern: Angebote der Studentenwohnheime erweitern mit einem Mietendeckel für Wohnheime. Die Studierendenschaft soll eine Kampagne für sozialen Wohnungsbau initiieren und politische Initiativen, die sich für eine soziale Wohnungspolitik einsetzen, unterstützen.
- 8) Unbürokratische Hilfen für armutsbetroffene Studierende: Einrichtung eines dauerhaften Hilfsfonds für Studierende in finanzieller Notlage
- 9) Aktiv gegen Rechts, Rassismus und Antisemitismus!
Schaffung eines neuen AStA-Referats für Antifaschismus und Antirassismus. Außerdem weiterhin Unterstützung und Ausweitung von feministischen und queeren Strukturen, Orgas und Bildungsangeboten.
- 9) Mehr Angebote & mehr Geld für Mental Health an der Uni. Die PPB ist für Notfälle, aber grenzenlos überlaufen. Monatelange Wartezeiten sind zu viel! Wir fordern einen Ausbau der psychologischen Beratungsstelle
- 10) Anreize für internationale Studierende, Deutsch zu lernen: Freie CP für Sprachkurse einführen
- 11) Sperrkonto ausländischer Studierender abschaffen!